



၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၄)ရက်

**မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းက စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော
လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းများ**

၁။ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသည် နိုင်ငံတော်က ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း၍ ဖွဲ့စည်းပေးထားသည့်အပြင် နိုင်ငံတကာကလည်း အသိအမှတ်ပြုထားသည့် လူမှုကရုဏာအဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပါသည်။ အသင်းဥပဒေကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အသင်းသည် အခြားသော အမျိုးသားကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများနည်းတူ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှု အခန်းကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံ၏ အရန်အင်အားအဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့ဝင်များအပြင် အခြားသော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်း စဉ်ဆက်မပြတ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသည် ၁၉၂၀ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ အပါအဝင် အများပြည်သူအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို နှစ်ပေါင်း(၈၀)ကျော်ထိတိုင် ကိုယ်ကျိုးမဖက်အများအကျိုးအတွက် ကြက်ခြေနီအခြေခံမူ(၇)ချက်နှင့်အညီ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ဤသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသင်းသည် ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင်များကို အခြေခံကာ အသင်း၏ ဌာနချုပ်/ ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင် ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် မြို့နယ်အသင်းခွဲ အဆင့်ဆင့်အလိုက် ကျေးရွာအဆင့်အထိ လူထုအခြေပြု လုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၃။ နိုင်ငံအတွင်းဖြစ်ပေါ်လာသည့် သဘောဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် ပဋိပက္ခအခြေအနေများကြောင့် ထိခိုက်ခံစားရသော ပြည်သူများကို အချိန်နှင့်တပြေးညီ ကူညီရန် ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင်များသည် အမြဲအဆင်သင့်ရှိနေပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် နာဂစ်မုန်တိုင်း၊ ဂီရိမုန်တိုင်း၊ တာလေမြေငလျင်၊ ရေကြီးရေလျှံမှု၊ မြေပြိုမှု ကဲ့သို့သော ဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် ထိခိုက်ခံစားရသူများအတွက် လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် မိတ္ထီလာမြို့တို့တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပဋိပက္ခများကြောင့် အိုးအိမ်စွန့်ခွာခဲ့ရသော ထိခိုက်ခံစားရသူများအတွက် လည်းကောင်း အသင်း၏ ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင်များက ရှေးဦးပြုစုပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ စိတ်ပိုင်းလူမှုပိုင်းဆိုင်ရာအားပေးကူညီခြင်း၊ အခြေခံအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် တစ်ကိုယ်ရည်သန့်ရှင်းရေးသုံးပစ္စည်းများ(အရေးပေါ်) ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ အစားအစာနှင့် သောက်သုံးရေ ရရှိအောင်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ကွဲကွာသွားသော မိသားစုများအား ပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးခြင်း အစရှိသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် စွမ်းစွမ်းတမံ ပါဝင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြပါသည်။

၄။ ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှစ၍ ကြက်ခြေနီအရေးပေါ်ကွပ်ကဲမှုစင်တာဖွင့်လှစ်ကာ အသင်းဌာနချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှု ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြို့နယ်အသင်းခွဲပေါင်း(၂၈၂)မြို့နယ်တို့တွင် ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင်(၃,၇၀၀)ဦးတို့က နယ်စပ်ဂိတ်များ၊ အသွားအလာ

ကန့်သတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးစခန်းများ၊ ရောဂါကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးခြင်းများ၊ စိတ်ပိုင်းလူမှုပိုင်းဆိုင်ရာအားပေးကူညီပေးခြင်းများအပြင် အခြားလိုအပ်သည့်ကူညီပံ့ပိုးမှုများကိုပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြပါသည်။

၅။ ၎င်းအပြင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ကုသရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ အကူအညီတောင်းခံမှုအရ ၂၀၂၀ စက်တင်ဘာလမှ ၂၀၂၁ ဇန်နဝါရီလအထိ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ လှိုင် ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေး စင်တာနှင့် ဖောင်ကြီးကုသရေးစင်တာတို့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) စသည့် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်း ဒေသကြီးများနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေတို့မှ ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင် ၂၆၀ ကျော်တို့က အလှည့်ကျ သွားရောက်ကာ လိုအပ်သော ကူညီမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။

၆။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ ပြည်သူ (၃)သန်းကျော်တို့အတွက် ကျန်းမာရေးပညာပေးခြင်း၊ ကွာရန်တင်းစင်တာ/ကုသရေးစင်တာ များသို့ ပို့ဆောင်ပေးခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ကူညီပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးခြင်း အစရှိသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ရင်း အသက်ဆုံးရှုံးသွားသော စေတနာလုပ်အားရှင်တို့၏ မိသားစုများအား အသင်းတာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်တွေ့ဆုံကာ လူမှုရေးထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။

၇။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှစတင်၍ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အခြေအနေများတွင် အသင်းအနေဖြင့် မြို့နယ် (၁၉၈) မြို့နယ်များ၌ ရှေးဦးပြုစုခြင်းစခန်း (၅၄၇)ခု ဖွင့်လှစ်ကာ ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင် (၂၀၀၂)ဦးတို့က ရှေးဦးပြုစုပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူများအား နီးစပ်ရာဆေးရုံသို့ ညွှန်ပို့ပေးခြင်း၊ မီးဖွားလူနာများအား ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ပေးခြင်း စသည့်တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါကာလများအတွင်း ထိခိုက်ခံစားသွားရသော စေတနာလုပ်အားရှင်တို့၏ မိသားစုများအား အသင်းတာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်တွေ့ဆုံကာ လူမှုရေးထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။

၈။ ထို့အပြင် ချင်းပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ နေရပ်စွန့်ခွာ ပြည်သူများအတွက် လိုအပ်သည့် အရေးပေါ် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ ရွှေ့လျားဆေးခန်းများ ဖွင့်လှစ်ကုသပေးခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း စသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ လက်ရှိတွင်လည်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်(၁၄)မြို့နယ်ရှိ အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့မှုပေးနိုင်ရေး အတွက် လေ့လာဆန်းစစ်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။

၉။ လတ်တလောတွင် အသင်းဌာနချုပ်သည် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့်အတူ ကယားပြည်နယ်မှ တောင်ကြီး၊ ဆီဆိုင်၊ ညောင်ရွှေနှင့် ပင်လောင်းမြို့နယ်များသို့ ရောက်ရှိလာသော နေရပ်စွန့်ခွာ ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

၁၀။ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် အိမ်ထောင်စုတစ်သိန်းခုနစ်သောင်းကျော်တို့အတွက် အခြေခံစားကုန်ဖြစ်သော ဆန်နှင့် ငွေသားထောက်ပံ့မှုများကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

၁၁။ အသင်းသည် လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ငွေကြေးနှင့်နည်းပညာ အကူအညီပေးသော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ အလှူရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်၍ သဘောတူညီချက်ရယူကာ သက်ဆိုင်ရာ စီမံချက်/ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို ပြီးမြောက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိခိုက်လွယ်သော အုပ်စုများကို အမြဲတစေ ဦးစားပေးကာ စေတနာလုပ်အားရှင်တို့၏ လုံခြုံရေးနှင့် လုပ်အားကို အလေးထားအသိအမှတ်ပြုသောလုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေး၍ စနစ်တကျဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်တိုင်းတွင် ပါဝင်သက်ဆိုင်သူများ(Stakeholders) အားလုံးကို အသိပေး၍ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၁၂။ အထက်ဖော်ပြပါ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း ဌာနချုပ်မှ အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ ကြက်ခြေနီဗဟိုကောင်စီဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်များမှ အလုပ်အမှုဆောင်များ၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကြားနေခြင်း၊ ခွဲခြားမှုမရှိခြင်းနှင့် လွတ်လပ်ခြင်း အပါအဝင် ကြက်ခြေနီအခြေခံမူ(၇)ချက်နှင့်အညီ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုတို့ကို အခြေခံကာ နိုင်ငံတဝန်းရှိ ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင်များက အထူးကြိုးပမ်းကာ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။